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Zápisnica zo 109. zasadnutia Slovenskej rektorskej konferencie 

konaného dňa 29. marca 2023 v Žiline 

 

Prítomní: 

• prof. PaedDr. René Bílik, CSc. 

• prof. Ing. Ján Čelko, CSc. 

• prof. Ing. Ferdinand Daňo, PhD. 

• doc. Ing. Jaroslav Demko, CSc. 

• doc. Ing. Jozef Habánik, PhD. 

• doc. Ing. Klaudia Halászová, PhD. 

• doc. Mária Heinzová, ArtD. 

• Dr. h. c. prof. Ing. Edita Hekelová, PhD. 

• doc. Ing. Vladimír Hiadlovský, PhD.  

• Dr. habil. PaedDr. György Juhász, PhD. 

• Dr. h. c. prof. h. c. prof. Ing. Stanislav Kmeť, DrSc. 

• doc. Mgr. Bohunka Koklesová, PhD. 

• Dr. h. c. prof. PhDr. Peter Kónya, PhD. 

• Dr. h. c.  prof. Ing. Rudolf Kropil, PhD. 

• Dr. h. c. prof. JUDr. Lucia Kurilovská, PhD. 

• prof. PaedDr. Tomáš Lengyelfalusy, PhD. 

• Dr. h. c. doc. Ing. Peter Lošonczi, PhD., MBA, MSc. 

• Dr. h. c. prof. h. c. prof. Dr. Ing. Oliver Moravčík 

• prof. MgA. Ing. Michal Murin, ArtD. 

• prof. MVDr. Jozef Nagy, PhD. 

• doc. Ing. Jozef Puttera, CSc. 

• prof. Mgr. Katarína Slobodová Nováková, PhD. 

• prof. RNDr. Pavol Sovák, CSc. 

• prof. JUDr. Marek Števček, DrSc. 

• prof. RNDr. Libor Vozár, CSc. 

 

Ospravedlnení: 

• doc. Samuel Abrahám, PhD.  

• Dr. h. c. prof. MUDr. Juraj Benca, PhD., MPH 

• doc. Ing. Ľuboš Cibák, PhD. MBA 

• prof. PhDr. Egon Krák, ArtD. 

• prof. Ing. Peter Plavčan, CSc. 

• Dr. h. c. prof. Ing. Juraj Stern, PhD. 

• Dr. h. c. prof. MUDr. Peter Šimko, CSc.  

 

Hostia: 

• Mgr. Michal Fedák 

• doc. Ing. Miroslav Habán, PhD. 

• Bc. Zuzana Hozlárová 

• prof. Mgr. Martin Kanovský, PhD. 

• Mgr. Tomáš Kozák 

• Alena Longauerová 

• Ing. Pavel Ondek 

• doc. RNDr. Martin Putala, PhD. 

• JUDr. Marcel Vysocký, PhD. 
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Rokovanie Slovenskej rektorskej konferencie („SRK“) viedol prezident SRK Rudolf Kropil 

(„prezident SRK“). Prezident SRK privítal na zasadnutí členov SRK a poďakoval sa rektorovi 

Jánovi Čelkovi za možnosť zorganizovať zasadnutie na pôde Žilinskej univerzity v Žiline. 

Hostiteľ privítal prítomných členov SRK.  

 

Podľa webového sídla Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu SR („MŠVVaŠ SR“) 

a informácií poskytnutých členmi má SRK ku dňu rokovania spolu 20 členov z verejných, 3 

členov zo štátnych a 9 členov zo súkromných vysokých škôl, t. j. 32 členov. SRK je schopná 

sa uznášať, ak je prítomná nadpolovičná väčšina všetkých členov SRK. Na začiatku zasadnutia 

boli prítomní 24 členovia SRK. V priebehu rokovania sa počet zvýšil na 25 členov SRK. Pre 

potreby hlasovania podľa štatútu SRK platného od 6. júna 2019 má každý rektor jeden hlas (čl. 

4 ods. 2), okrem rokovania o poskytovaní finančných prostriedkov zo štátneho rozpočtu podľa 

čl. 4 ods. 4, ktorý je naviazaný na čl. 2 ods. 2 písm. c) (t. j. vyjadrenie k návrhu metodiky 

a k určeniu dotácie zo štátneho rozpočtu pre verejné vysoké školy). SRK bola 

uznášaniaschopná počas rokovania o bodoch 1 až 7, počas rokovania o bode 8 boli prítomní 11 

členovia SRK a rokovanie malo len informatívny charakter. V hlasovaní, ak ide o zmenu 

štatútu, voľby a odvolania prezidenta/viceprezidenta SRK, sa vyžaduje kladné vyjadrenie 

nadpolovičného počtu všetkých členov (aktuálne min. 17). Uznesenie SRK je platné, ak sa zaň 

v hlasovaní vyjadrí kladne nadpolovičný počet prítomných členov SRK (aktuálne min 13 

kladných vyjadrení). Pri hlasovaní uplatňujúceho čl. 4 ods. 3 sa vyžaduje súhlas nadpolovičnej 

väčšiny prítomných rektorov verejných a štátnych vysokých škôl (aktuálne min 12 kladných 

vyjadrení). SRK sa na zasadnutiach štandardne uznáša aklamačne zdvihnutím ruky. 

O personálnych otázkach SRK hlasuje na zasadnutí tajne.  

 

Prezident SRK informoval o zložení volebnej a mandátovej komisie SRK, ktorá zabezpečuje 

priebeh volieb a overuje hlasovania v rámci rokovania. Jej predsedom je Vladimír Hiadlovský 

a ďalším členom je Jozef Puttera. Prezident SRK navrhol za tretiu členku komisie Katarínu 

Slobodovú - Novákovú. Nikto nepredložil iný návrh. Prezident SRK dal hlasovať o zložení 

volebnej a mandátovej komisie SRK (prítomní boli 24 členovia SRK). 

➢ Členovia volebnej a mandátovej komisie SRK boli schválení  

(za: 23, zdržal sa: 1, proti: 0). 

Prezident SRK navrhol za členov návrhovej komisie pre 109. zasadnutie členov prezídia SRK 

Rudolfa Kropila, Luciu Kurilovskú, Tomáša Lengyelfalusyho a Libora Vozára. Spomedzi 

prítomných  členov navrhol v abecednom poradí Jána Čelka, Ferdinanda Daňa, Klaudiu 

Halászovú, Stanislava Kmeťa a Mareka Števčeka. Členovia SRK nepredložili žiaden ďalší 

návrh. Prezident SRK dal hlasovať o zložení celej návrhovej komisie pre 109. zasadnutie SRK 

(prítomní boli 24 členovia SRK). 

➢ Členovia návrhovej komisie pre 109. zasadnutie SRK boli schválení jednomyseľne. 

Prezident SRK navrhol za overovateľov zápisnice zo 109. zasadnutia SRK v abecednom poradí 

Máriu Heinzovú a Petra Lošoncziho. Členovia SRK nepredložili žiaden ďalší návrh. Prezident 

SRK dal hlasovať o navrhovaných overovateľoch zápisnice (prítomní boli 24 členovia SRK). 

➢ Overovatelia zápisnice zo 109. zasadnutia SRK boli schválení jednomyseľne. 

 

K bodu 1 – Schválenie programu zasadnutia 

Prezident SRK predložil návrh programu 109. zasadnutia SRK:  

1) Otvorenie a schválenie návrhu programu 

2) Voľba viceprezidenta SRK 

3) Informácia o zápisniciach a plnení uznesení od 106. zasadnutia SRK (13. septembra 2022, 

Tále) 
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4) Správa prezídia SRK od 106. zasadnutia SRK (13. septembra 2022, Tále) 

5) Výkonnostné zmluvy (zámer, tematické okruhy merateľných ukazovateľov, merateľné 

ukazovatele na roky 2024 – 2026, metodika vyhodnocovania a rámcové zásady tvorby 

zmlúv, financovanie modelu) 

a) Nový návrh memoranda o porozumení 

6) Dlhodobý zámer ministerstva školstva vo vzdelávacej, výskumnej, vývojovej, umeleckej a 

ďalšej tvorivej činnosti pre oblasť vysokých škôl na roky 2023 – 2028 

7) Financovanie vysokých škôl v roku 2024 (návrh dotácie zo štátneho rozpočtu verejným 

vysokým školám a návrh metodiky na určovanie dotácie) 

8) Spolupráca s Ministerstvom zahraničných vecí a európskych záležitostí SR 

9) Rozličné        

 

Do diskusie k návrhu programu sa nikto neprihlásil. Nikto z prítomných nepredložil návrh na 

doplnenie programu. Prezident SRK dal hlasovať o predloženom návrhu (prítomní boli 24 

členovia SRK).  

➢ Návrh programu 109. zasadnutia SRK bol schválený jednomyseľne. 

 

Schválený program 109. zasadnutia SRK 

1) Otvorenie a schválenie návrhu programu 

2) Voľba viceprezidenta SRK 

3) Informácia o zápisniciach a plnení uznesení od 106. zasadnutia SRK (13. septembra 

2022, Tále) 

4) Správa prezídia SRK od 106. zasadnutia SRK (13. septembra 2022, Tále) 

5) Výkonnostné zmluvy (zámer, tematické okruhy merateľných ukazovateľov, merateľné 

ukazovatele na roky 2024 – 2026, metodika vyhodnocovania a rámcové zásady tvorby 

zmlúv, financovanie modelu) 

a) Nový návrh memoranda o porozumení 

6) Dlhodobý zámer ministerstva školstva vo vzdelávacej, výskumnej, vývojovej, umeleckej a 

ďalšej tvorivej činnosti pre oblasť vysokých škôl na roky 2023 – 2028 

7) Financovanie vysokých škôl v roku 2024 (návrh dotácie zo štátneho rozpočtu verejným 

vysokým školám a návrh metodiky na určovanie dotácie) 

8) Spolupráca s Ministerstvom zahraničných vecí a európskych záležitostí SR 

9) Rozličné    

 

K bodu 2 – Voľba viceprezidenta SRK 

Voľbu viceprezidenta SRK na dvojročné funkčné obdobie od 29. marca 2023 do 28. marca 

2023 riadila volebná a mandátová komisia. Zápisnica z voľby viceprezidenta SRK je v prílohe 

č. 2 zápisnice zo 109. zasadnutia SRK.  

 

Uznesenie č. 1 

V súlade so štatútom Slovenskej rektorskej konferencie bol za viceprezidenta Slovenskej 

rektorskej konferencie na druhé funkčné obdobie od 29. marca 2023 do 28. marca 2025 

zvolený prof. Ing. Ferdinand Daňo, PhD., rektor Ekonomickej univerzity v Bratislave. 

 

K bodu 3 - Informácia o zápisniciach a plnení uznesení od 106. zasadnutia SRK  

(13. septembra 2022, Tále) 

Prezident SRK informoval o zápisniciach od 106. zasadnutia SRK, ktoré sa konalo  

13. septembra 2023 na Táloch, t. j. spolu z 3 zasadnutí. Zápisnice boli overené overovateľmi a 

prezídiom SRK v súlade s rokovacím poriadkom SRK. Schválené dokumenty boli zverejnené 

na webovom sídle SRK. Informácia o plnení uznesení a záverov bola zverejnená na intranete 

pred rokovaním. Prítomní nemali otázky a ani výhrady k predloženým dokumentom. 
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Záver  

Slovenská rektorská konferencia berie na vedomie zápisnice zo 106. zasadnutia SRK  

(13. septembra 2022 na Táloch), zo 107. zasadnutia SRK (20. októbra 2022 v Bratislave) a zo 

108. zasadnutia SRK (13. decembra 2022, kombinovane). SRK berie na vedomie informáciu 

o plnení uznesení prijatých od 106. zasadnutia SRK (13. septembra 2022 na Táloch). 

 

K bodu 4 – Správa prezídia SRK od 106. zasadnutia SRK (13. septembra 2022, Tále) 

Prezident SRK predložil správu sumarizujúcu aktivity prezídia SRK od 106. zasadnutia SRK 

(13. septembra 2022 na Táloch) a upozornil na rozsah aktivít. Poďakoval sa členom prezídia 

a členom SRK za zastupovanie na jednotlivých aktivitách. Prítomní nemali otázky a ani 

výhrady k predloženým dokumentom. 

 

Záver 

Slovenská rektorská konferencia berie na vedomie Správu prezídia SRK od 106. zasadnutia 

SRK (13. septembra 2022 na Táloch).  

 

K bodu 5 – Výkonnostné zmluvy 

Prezident SRK informoval o procese predloženia memoranda o porozumení a spolupráci medzi 

MŠVVaŠ SR a orgánmi reprezentácie v roku 2022, ktorého príprava bola zastavená z dôvodu 

presadzovania rozdielnych priorít. Následne sa MŠVVaŠ SR obrátilo na prezidenta SRK so 

žiadosťou o uzatvorenie memoranda na podporu zavádzania výkonnostných zmlúv, ktorých 

súčasťou budú merateľné ukazovatele (podľa § 89 ods. 3 písm. d)). Návrh memoranda bol 

prerokovaný na 108. zasadnutie SRK 13. decembra 2022, členovia SRK vyjadrili 

v korešpondenčnom hlasovaní 21. decembra 2022 nesúhlas s predloženým znením návrhu 

memoranda. Prezident SRK ďalej uviedol, že MŠVVaŠ SR prepracovalo podľa diskusie návrh 

memoranda a naďalej žiada jeho podpísanie s SRK. Memorandum je jedným z míľnikov Plánu 

obnovy a odolnosti SR („POO“) a jeho nepodpísanie bude mať za následok zastavenie 

investícií do vysokých škôl v objeme cca 120 mil. eur. Vyjadril obavu z možnej negatívnej 

medializácie SRK ako dôsledku nesúhlasu s podpisom memoranda. Prezident tiež sumarizoval 

protiargumenty prezentované niektorými členmi SRK v osobných diskusiách. Najvýznamnejší 

sa týka skutočnosti, že memorandum sa uzatvára s poverenou vládou. MŠVVaŠ SR zaslalo  

21. marca 2022 upravené znenie memoranda, ktoré bolo zverejnené ako dokument k bodu 5 a) 

na intranete. Prezídium SRK rokovalo o návrhoch na zmeny memoranda v súlade s vyjadrením 

z 21. decembra 2022 a prezident SRK predložil priamo na rokovaní návrh prepracovaného 

znenia memoranda. Požiadal členov SRK, aby sa vyjadrili k návrhu a otvoril diskusiu. 

 

V diskusii vystúpili: Marek Števček, Rudolf Kropil, Oliver Moravčík, Jozef Habánik, Vladimír 

Hiadlovský, Pavol Sovák, René Bílik, Ján Čelko, Klaudia Halászová, Tomáš Lengyelfalusy, 

Ferdinand Daňo, Edita Hekelová, Katarína Slobodová – Nováková, Bohunka Koklesová, Peter 

Kónya, Jozef Nagy, Lucia Kurilovská, György Juhász. 

 

Rektor Marek Števček navrhol hlasovať o tom, či členovia chcú memorandum a až následne 

o jeho texte. Prezident SRK upozornil, že ide o podmienku čerpania z komponentu POO 

Zvýšenie výkonnosti vysokých škôl. Preto prezídium SRK predkladá návrh, ktorý môže byť 

kompromisom. Rektor Oliver Moravčík vyjadril nesúhlas s argumentáciou o POO. Rektor 

Marek Števček doplnil, že časový harmonogram definovaný pri predmetnom míľniku (Q4 

2022) už nie je dodržaný. Rektor Jozef Habánik upozornil, že predložené znenie memoranda 

vstupuje do autonómie vysokých škôl a  cieľ týkajúci sa zavedenia profesionálnych 

bakalárskych študijných programov nebudú vedieť vysoké školy naplniť. Informoval o liste 

generálnej riaditeľky Národnej implementačnej a koordinačnej autority Úradu vlády SR Lívie 
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Vašákovej poslancom Národnej rady SR („NR SR“) o zozname legislatívy potrebnej na plnenie 

míľnikov a cieľov POO k 3. a 4. žiadosti o platbu Európskej komisii („EK“). V predmetnom 

zozname nie je uvedené žiadne memorandum s SRK. Rektor Vladimír Hiadlovský spochybnil 

zmysel podpisu memoranda, keďže niektoré ciele sú pre vysoké školy zásadné a neprípustné. 

Rektor Marek Števček označil za absurdné, aby jedna z reprezentácií podpisovala 

memorandum s rezortným partnerom, keďže spolupráca má byť samozrejmosťou. Rektor Pavol 

Sovák označil agendu za vážnu. Upozornil, že jeho univerzita ako aj ďalšie chcú čerpať 

investície z POO. Vníma zodpovednosť SRK za umožnenie čerpania a vyzval 

k pragmatickému prístupu. Prezident SRK doplnil, že podmienka podpisu memoranda je 

obsiahnutá v tzv. operačnej dohode medzi EK a vládou SR ako úloha C8-1. Podporil výzvu 

k pragmatickému pohľadu na memorandum. Rektor René Bílik súhlasil s hľadaním konsenzu, 

ktorý je ochotný podporiť. Pripomenul predchádzajúce úskalia a nedostatky spolupráce zo 

strany MŠVVaŠ SR.  Skutočnosť, že SRK nebola prizvaná do prípravy míľnikov teraz rezonuje 

pri diskusii o procese a obsahu memoranda. Cieľ POO zvýšiť profesijné bakalárske študijné 

programy na 10 % v Q4 2024 označil za nerealizovateľný vzhľadom na prebiehajúce 

inštitucionálne akreditácie a legislatívne termíny spojené s akreditáciou študijných programov. 

Cieľ znižovať počet študijných programov už bol dosiahnutý v predchádzajúcom roku a nemá 

opodstatnenie ako cieľ v memorande. Rektor Ján Čelko namietal tiež voči konkrétnym 

ustanoveniam návrhu memoranda a žiadal zovšeobecnenie. Rektor Jozef Habánik podporil 

pragmatický prístup, aby SRK nebránila vysokým školám, ak majú záujem o čerpanie z POO. 

Preto podporil návrh memoranda, ktorý by obsahoval požiadavky SRK formulované 

všeobecne.  

 

Rektor Marek Števček zopakoval argumenty proti podpisu memoranda a upozornil, že 

memorandum aj po podpise prezidentom SRK nebude záväzné pre vysoké školy. Zároveň 

požiadal, aby o návrhu memoranda nehlasovali rektori štátnych a súkromných vysokých škôl. 

Predsedajúci namietal voči návrhu, pretože hlasovanie sa môže riadiť ustanovením č. 4 ods. 3 

štatútu SRK, t. j. vyjadria sa prítomní rektori verejných a štátnych vysokých škôl. Protinávrh 

predsedajúceho o postupe pri hlasovaní o návrhu memoranda sa stretol so všeobecným 

súhlasom.  

 

Rektor Oliver Moravčík upozornil na časové aspekty požiadavky na zvýšenie počtu  

profesionálnych bakalárskych študijných programov, ktoré sú nereálne. Odporúčal vytvoriť 

cestovnú mapu na 10 rokov, ktorá bude viesť k transformácii študijných programov a teda aj 

k diverzifikácii vysokých škôl. Rektorka Klaudia Halászová navrhla komunikovať s MŠVVaŠ 

SR o úprave návrhu memoranda, z ktorého by boli odstránené ustanovenia o profesijných 

bakalároch.  

 

Ďalšia diskusia sa týkala procedurálnej stránky uzatvárania výkonnostných zmlúv s vysokými 

školami. Aktuálne MŠVVaŠ SR absolvovalo stretnutia s 10 vysokými školami, na ktorých 

odprezentovalo merateľné ukazovatele a ktoré majú uzatvoriť výkonnostné zmluvy do júna 

2023. Prezident SRK označil postup ministerstva za netransparentný. Rektor Marek Števček 

dodal, že poverená vláda nemá podpisovať memorandum, výzvy v POO označil za indikatívne. 

Nová vláda môže vyrokovať s EK nové podmienky a tie môžu zmeniť znenie výziev. Rektor 

Ferdinand Daňo navrhol podpísať s MŠVVaŠ SR len všeobecné memorandum bez detailov. 

Rektorka Edita Hekelová upriamila pozornosť na skutočnosť, že memorandum nemá právnu 

záväznosť pre vysoké školy. Rektorka Katarína Slobodová – Nováková stručne informovala 

o návrhu merateľných ukazovateľov predložených vedeniu Univerzity sv. Cyrila a Metoda 

v Trnave. Navrhla, aby SRK požadovala od ministerstva školstva najprv absolvovať rokovania 

o výkonnostných zmluvách so všetkými verejnými vysokými školami. Rektorka Bohunka 

Koklesová upozornila na opakovanie argumentov v diskusii. Vníma vôľu k spolupráci a ochotu 

väčšiny členov podpísať memorandum všeobecného charakteru. Diskusia o výkonnostných 
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zmluvách na Vysokej škole výtvarných umení v Bratislave bola poznačená špecifickým 

poslaním školy a návrh onačila za prijateľný. Rektor Peter Kónya podporil návrh, aby boli 

najprv prerokované výkonnostné ukazovatele na všetkých vysokých školách a až potom na 

konci roka uzatvorené zmluvy so všetkými. Rektor Vladimír Hiadlovský upozornil na prísľub 

riaditeľa odboru stratégií a koncepcií vedy, výskumu a vysokých škôl počas diskusie s SRK na 

104. zasadnutí 13. januára 2022, že výkonnostné zmluvy budú riešiť nedostatky metodiky na 

určovanie dotácie zo štátneho rozpočtu verejným vysokým školám. Predložený návrh 

výkonnostnej zmluvy Univerzite Mateja Bela v Banskej Bystrici však neplní tento prísľub. 

MŠVVaŠ SR predložilo 10 vysokým školám plošné merateľné ukazovatele. Navyše ich plnenie 

v čase a obsahu je nedosiahnuteľné. Rektor Jozef Nagy označil diskusiu o výkonnostných 

zmluvách s ministerstvom za plodnú. Avšak pri plnení ukazovateľov vidí veľa rizík. Podporil 

návrh, aby sa zmluvy uzatvárali so všetkými školami v jednom termíne. Ak to nie je možné, 

žiada, aby to ministerstvo zdôvodnilo. Viceprezidentka SRK Lucia Kurilovská považuje 

požiadavku na podpísanie memoranda s poverenou vládou za nezmyselnú. Rektor René Bílik 

podporil návrh jedného termínu pre uzatvorenie výkonnostných zmlúv. Rektor György Juhász 

vníma memorandum ako formálny dokument nezáväzný pre vysoké školy a nemá námietku 

voči uzatvoreniu.  

 

Prezident SRK prerušil diskusia o bode 5, ktorá neskôr pokračovala za účasti hostí. 

Sumarizoval požiadavky členov SRK adresované ministerstvu školstva a to nevyhnutnosť 

uzatvorenia memoranda, zovšeobecnenie textácie bez číselných ukazovateľov a bez 

vnútorných protikladov. 

 

Prezident SRK na základe opakovanej požiadavky dal hlasovať, aby o uznesení v predmetnej 

veci hlasovali prítomní členovia SRK podľa čl. 4 ods. 3 štatútu SRK (prítomní boli 25 členovia 

SRK). 

➢ Členovia súhlasili s hlasovaním o memorande o porozumení a spolupráci medzi 

MŠVVaŠ SR a SRK pri procese uzatvárania výkonnostných zmlúv podľa čl. 4 ods. 3 

štatútu SRK jednomyseľne. 

 

K bodu 6 – Dlhodobý zámer ministerstva školstva vo vzdelávacej, výskumnej, vývojovej, 

umeleckej a ďalšej tvorivej činnosti pre oblasť vysokých škôl na roky 2023 – 2028 

Prezident SRK informoval o predložení Dlhodobého zámeru ministerstva školstva vo 

vzdelávacej, výskumnej, vývojovej, umeleckej a ďalšej tvorivej činnosti pre oblasť vysokých 

škôl na roky 2023 – 2028, ktoré bolo zverejnené na intranete. Konštatoval, že návrh sa 

zameriava na vybrané aspekty činnosti vysokých škôl, ale nerozvíja všeobecný zámer 

vysokoškolského vzdelávania, vedy, výskumu, umeleckej a ďalšej tvorivej činnosti. 

V predloženej podobe je neprijateľný pre vysoké školy, pretože tie si na jeho základe musia 

upraviť vlastné dlhodobé zámery. Preto navrhuje požadovať jeho dopracovanie. Upozornil, že 

predchádzajúce vedenie ministerstva nezabezpečilo, aby dlhodobý zámer bol prijatý už pre rok 

2022.  

 

V diskusii vystúpili: Oliver Moravčík, Pavol Sovák, Rudolf Kropil. 

 

Rektor Oliver Moravčík predstavil zásadné pripomienky Slovenskej technickej univerzity 

v Bratislave, ktoré zaslali na Radu vysokých škôl. Uviedol, že predložený návrh nie je 

v harmónii s tým, čo majú vysoké školy robiť. Rektor Pavol Sovák vníma aj pozitívne návrhy 

v dlhodobom zámere, ktoré sú v súlade s odporúčaniami OECD. Ale v predloženom znení je 

návrh neprípustný, pretože má byť vzorom pre vysoké školy. Podporil požiadavku na 

dopracovanie.  
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Prezident SRK požiadal návrhovú komisiu pripraviť návrh uznesenia v súlade s diskusiou. 

Následne prerušil diskusiu o bode 6, ktorá neskôr pokračovala za účasti hostí. 

 

K bodu 7 – Financovanie vysokých škôl v roku 2024  

Prezident SRK navrhol, aby SRK iniciovala požiadavku na navýšenie rozpočtu vysokých škôl 

aj v priebehu roka 2023, keďže aktuálne je rozpočet na úrovni roka 2022 v nominálnych číslach. 

Do úvahy pripadá navýšenie z neúčelových prostriedkov vo Verejnej pokladničnej správe, 

o ktorých rozhoduje minister financií. Pre rok 2023 si vláda takto vyčlenila prostriedky vo 

výške 1,9 miliardy eur. Skonštatoval, že ani financovanie navrhnuté na roky 2024 a 2025 neráta 

s výraznejším navýšením pre vysoké školy. Návrh rozpočtu verejnej správy ráta s výdavkami 

(vrátane výdavkov Agentúry na podporu vedy a výskumu určených pre verejné vysoké školy a 

EÚ a SP pre verejné vysoké školy z vedy a techniky na vysoké školstvo) v roku 2024 na úrovni 

1 050 143 tis. eur a v roku 2025 na úrovni 1 054 907 tis.  eur (Hlavná kniha, Rozpočet verejnej 

správy na roky 2023 až 2025). Prezident SRK navrhol žiadať navýšenie na rok 2024, aby bolo 

financovanie porovnateľné s priemerom krajín V3 alebo priemerom krajín EÚ. 

 

V diskusii vystúpili: Marek Števček, Pavol Sovák, Rudolf Kropil 

 

Rektor Marek Števček podporil návrh. Upozornil, že v reálnych číslach je tohtoročný rozpočet 

vysokých škôl oproti minulému roku nižší. Žiada razantné vyjadrenie smerom k príslušným 

autoritám, keďže medziročný nárast inflácie je vysoký, na energie dostali vysoké školy 

navýšenie z navýšenia a museli v rozpočtoch vykryť aj valorizáciu miezd. Rektor Pavol Sovák 

odporučil žiadať navýšenie na rok 2024 na úrovni 30 % v reálnych hodnotách roka 2022.  

 

Prezident SRK požiadal návrhovú komisiu pripraviť návrh uznesenia v súlade s diskusiou. 

Následne prerušil diskusiu o bode 7, ktorá neskôr pokračovala za účasti hostí. 

 

K bodu 9 – Rozličné  

Prezident SRK informoval prítomných o finalizácii pripravovaného II. Maďarsko – 

slovenského rektorského fóra, ktoré sa bude konať 25. a 26. mája 2023 v Budapešti. Pozvánka 

a program budú členom SRK zaslané 30. marca 2023. 

 

Prezident SRK prerušil rokovanie, ktoré pokračovalo po obedňajšej prestávke za účasti hostí. 

 

Prezident SRK privítal na II. časti 109. zasadnutia SRK hostí, menovite Michala Fedáka, 

štátneho tajomníka MŠVVaŠ SR, ktorý prišiel v sprievode Martina Kanovského, riaditeľa 

odboru stratégií a koncepcií vedy, výskumu a vysokých škôl a Marcela Vysockého, generálneho 

riaditeľa Sekcie vysokých škôl. Privítal Martina Putalu, predseda Rady vysokých škôl („RVŠ“), 

Zuzanu Hozlárovú, predsedníčku Študentskej rady vysokých škôl („ŠRVŠ“), Pavla Ondeka, 

predsedu Odborového zväzu pracovníkov školstva a vedy na Slovensku („OZPŠaV“), 

Miroslava Habána, podpredseda OZPŠaV a predsedu Združenia vysokých škôl a 

priamoriadených organizácií („ZVŠaPRO“). 

 

Prezident SRK informoval hostí o doterajšom priebehu rokovania o návrhu memoranda (bod 

5). Uviedol, že prezídium SRK pripravilo návrh zmien, ktoré ešte neboli prerokované v plnej 

miere na SRK. Zásadnou otázkou pre členov SRK ostáva potreba podpisu memoranda. Požiadal 

štátneho tajomníka, aby predložil argumenty ministerstva. Štátny tajomník informoval o POO, 

míľnikoch a úlohe C8-1. Napriek novelizácii zákona o vysokých školách, ktoré do § 89 ods. 3 

začlenilo písm. d) s merateľnými ukazovateľmi, vyžaduje Úrad vlády SR podpis memoranda. 

V prípade nepodpísania memoranda, Úrad vlády SR a EK vyhodnotia míľnik ako nesplnený 

a neuvoľnia prostriedky na modernizáciu vysokých škôl. Návrh memoranda z dielne 

ministerstva predložený 21. marca 2023 bol konzultovaný s Úradom vlády SR a štátny 
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tajomník trvá na prerokovaní tohto znenia. Nové znenie by muselo byť najprv odkonzultované 

s Úradom a to z časového hľadiska označil ako nereálne pre splnenie míľnika. Diskusia sa tak 

zamerala na znenie memoranda predloženého ministerstvom 21. marca 2023 a zverejneného na 

intranete SRK pred rokovaním.  

 

Prezident SRK požiadal rektora Mareka Števčeka, aby doplnil argumenty SRK 

k výkonnostným zmluvám. Rektor Marek Števček okrem argumentov upozornil aj na list 

generálnej riaditeľky Národnej implementačnej a koordinačnej autority Úradu vlády SR 

zaslaný poslancom NR SR. Štátny tajomník upozornil, že predmetom listu sú záväzky 

vyplývajúce z POO na legislatívnej úrovni a preto nie je v nich zahrnuté memorandum, ktoré 

má deklaratívny charakter. Ministerstvo sa obrátilo na SRK, pretože ide o reprezentatívne 

združenie štatutárov vysokých škôl. Uznal, že proces má časový sklz nie vinou ministerstva, 

ktoré prvý návrh memoranda predložilo 8. decembra 2022. Odmietol rokovať o novom znení 

memoranda navrhnutom prezídiom SRK, pretože bude musieť byť zaslané na odobrenie Úradu 

vlády SR a tým sa nestihne už raz predĺžený termín Q1 2023. V návrhu z 21. marca 2023 vyšlo 

ministerstvo v ústrety viacerým požiadavkám prezidenta SRK a zapracovalo cieľ pre profesijné 

bakalárske študijné programy do preambuly. Keďže ide o záväzok SR k plneniu míľnika, 

ministerstvo ho nemôže z memoranda odstrániť. Prezident SRK upozornil hostí, že vysoké 

školy sa nemôžu zaviazať k splneniu 10 % podielu profesijných bakalárskych študijných 

programov v Q4 2024 z dôvodu legislatívnych termínov akreditácie.  

 

Riaditeľ Martin Kanovský informoval o ďalšom liste generálnej riaditeľky Národnej 

implementačnej a koordinačnej autority Úradu vlády SR Lívie Vašákovej ministrovi školstva, 

v ktorom uvádza požiadavku podpisu memoranda. Aktuálne sú v komponente 8 otvorené dva 

míľniky a to podpis memoranda a podpis výkonnostných zmlúv. Vzhľadom na personálne 

kapacity sa ministerstvo rozhodlo pri druhom míľniku rozdeliť verejné vysoké školy do dvoch 

skupín, ktoré podpíšu zmluvy do júna 2023 a do decembra 2023. Súhlasil s argumentom SRK 

o nesplniteľnosti cieľa 10 % podielu profesijných bakalárskych študijných programov v Q4 

2024. Preto ministerstvo školstva žiadalo vládu SR časovo upraviť cieľ do Q4 2025. Sledovať 

sa bude percentuálny podiel profesijných bakalárskych študijných programov v registri, teda 

nebudú musieť byť na nich ešte prijatí študenti. 

 

V diskusii ďalej vystúpili: Pavol Sovák, Michal Fedák, Oliver Moravčík, Rudolf Kropil, Martin 

Kanovský, Vladimír Hiadlovský, Jozef Habánik, Marek Števček, Bohunka Koklesová, Ján 

Čelko, Oliver Moravčík, Stanislav Kmeť, Martin Putala, Zuzana Hozlárová, Pavel Ondek, 

Libor Vozár, Klaudia Halászová 

 

Rektor Pavol Sovák namietal voči podpisu nesplniteľného záväzku. Štátny tajomník 

argumentoval, že percentuálny údaj je uvedený v preambule, pretože Úrad vlády trvá na tom, 

aby sa v texte objavil. Rektor Oliver Moravčík žiadal, aby bol proces prerokovaný aj 

s ostatnými dvomi reprezentáciami vysokých škôl a návrh bol schválený minimálne dvomi 

z nich.  

 

Riaditeľ Martin Kanovský predstavil členom SRK proces uzatvárania výkonnostných zmlúv. 

Za nevýhodu metodiky na určovanie dotácie zo štátneho rozpočtu verejným vysokým školám 

označil jej zameranie na minulosť a previazanosť medzi školami. Vysoká škola tak nemá mať 

kontrolu nad svojim strategickým financovaním. Naopak výkonnostné zmluvy sa zamerajú na 

budúce výkony. Vysoké školy si vyberú z merateľných ukazovateľov a tiež mieru ich plnenia. 

Ministerstvo školstva vyčlení na ich krytie 10 % z dotácie zo štátneho rozpočtu verejným 

vysokým školám po dobu 3 rokov. Zmluvy uzatvorí s vysokými školami dvakrát. Po 6 rokoch 

ministerstvo vyhodnotí celý model. Zmluvy budú záväzné pre vysoké školy a pre ministerstvo, 

budú mať 5 ročné trvanie a z toho 3 roky budú určené na plnenie. V rámci mechanizmu prvé 
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dva roky budú finančné prostriedky alokované na jednotlivé vysoké školy bez viazanosti, či 

účelu. Následné roky sa bude robiť odpočet plnenia, prvý krát sa to stane 31. augusta 2025 a 

upraví sa dotácia na rok 2026. Vysoké školy budú každoročne k 31. augustu predkladať 

vyhodnotenie plnenia ukazovateľov. 

 

Prezident SRK žiadal, aby boli výkonnostné zmluvy finančne kryté z navýšenia oproti bežnej 

štátnej dotácii, teda aby sa jej výška o tieto prostriedky neznižovala. Riaditeľ Martin Kanovský 

informoval o zámere vytvoriť dve skupiny plnenia cieľov a to štandardné a ambiciózne. Na 

plánovanom stretnutí s Ministerstvom financií SR chce za ministerstvo školstva žiadať 

navýšenie rozpočtu na verejné vysoké školy na plnenie ambicióznych cieľov. Rektor Pavol 

Sovák žiadal navýšenie rozpočtu vysokých škôl na plnenie merateľných ukazovateľov nad 

rámec bežnej dotácie aspoň na požadovaných 10 %. Rektor Vladimír Hiadlovský vyjadril 

sklamanie nad súčasným stavom financovania vysokých škôl. V prípade, že na plnenie 

výkonnostných zmlúv budú vyčlenené prostriedky z bežnej dotácie, vysoké školy si nutne 

vyberú výhodnejšiu mieru plnenia. V takom prípade nebude mať zavedenie výkonnostných 

zmlúv význam. Pýta sa, či majú byť výkonnostné zmluvy nástrojom na ďalšie znižovanie 

bežnej dotácie? Prezident SRK Rudolf Kropil doplnil, že SRK žiada navýšenie rozpočtu na rok 

2023 v reálnych číslach a v roku 2024 o 30 % v reálnych číslach oproti roku 2022.  

 

Štátny tajomník Michal Fedák uviedol, že rozpočet vysokých škôl rastie aj z iných zdrojov 

a školy môžu čerpať z výziev z iných komponentov POO, či z EŠIF alebo európskych 

programov. V prípade, že SRK doplní takúto požiadavku do memoranda, nemá výhradu, ale 

ministerstvo sa k jej plneniu nezaviaže. Rektor Jozef Habánik považuje memorandum 

a výkonnostné zmluvy za dve rozdielne veci. Memorandum má umožniť vysokým školám 

čerpanie z POO, výkonnostné zmluvy budú rozdeľovať financie z dotácie zo štátneho rozpočtu. 

Žiada preto ministerstvo o odpovede, ako chce SR čerpať peniaze z POO a o diskusiu 

o kompetenciách štátnych orgánov. Podľa súčasného stavu totiž ministerstvo školstva už nie je 

ústredným orgánom, ktorý profiluje vzdelávaciu politiku, ale sú ním Ministerstvo financií SR 

a Úrad vlády SR. Žiada ministerstvo o diskusiu v širšom kontexte a za okrúhlym stolom. Rektor 

Marek Števček doplnil, že členovia SRK si uvedomujú, že ide o zdedenú úlohu po 

predchádzajúcom vedení. Napriek tomu postup Úradu vlády SR a EK považuje za diktát, pod 

ktorý sa nepodpíše. Ako rektor má povinnosť predložiť memorandum na rokovanie vo 

vnútorných grémiách univerzity, ale chýba mu garancia zo strany ministerstva. Rektorka 

Bohunka Koklesová vyzvala prítomných na konštruktívnu diskusiu a odporučila upraviť 

memorandum do minimálnej nevyhnutnej podoby.   

 

V ďalšej diskusii predložili prítomní návrhy na úpravu memoranda. Štátny tajomník zdôraznil 

deklaratívny charakter memoranda. Riaditeľ Martin Kanovský potvrdil, že memorandum 

nezaväzuje vysoké školy. Rektor Ján Čelko navrhol odstrániť z textu údaj o 10 % profesijných 

bakalárskych študijných programoch do Q4 2024, ktoré vysoké školy nebudú vedieť splniť. 

Cieľ znižovanie počtu študijných programov už je splnený, preto má byť z textu tiež 

odstránený. Štátny tajomník súhlasil len s čiastočnou úpravou.  

 

Prezident SRK požiadal návrhovú komisiu, aby na základe doterajšej diskusie upravila návrh 

memoranda z 21. marca 2023. Následne predloží konsolidovanú verziu memoranda na 

korešpondenčné schválenie prítomným členom SRK ako pokračovanie 109. zasadnutia SRK.  

 

Rektor Marek Števček nesúhlasil s návrhom schváliť memorandum. Rektor Oliver Moravčík 

požiadal o priestor na vyjadrenie pre prítomných zástupcov reprezentácií. Rektor Stanislav 

Kmeť upozornil na časovú tieseň navrhovaného postupu. Rektor Pavol Sovák navrhol upraviť 

konečnú podobu memoranda ešte na rokovaní. Predsedajúci trval na predloženom postupe. 

Následne umožnil prítomným hosťom sa vyjadriť.  
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Predseda RVŠ Martin Putala sa v úvode dotkol procesu prípravy všeobecného memoranda o 

spolupráci všetkých reprezentácií s ministerstvom. Upozornil na zákonnú povinnosť 

ministerstva predkladať závažné ustanovenia týkajúce sa vysokých škôl na vyjadrenie všetkým 

trom reprezentáciám. RVŠ má zásadné pripomienky k implementácii výsledkov VER 2022 do 

metodiky a žiada úpravu. Predsedníčka ŠRVŠ Zuzana Hozlárová odmietla komentovať 

memorandum, pretože nebola oboznámená s textom a procesom. Predseda OZPŠaV Pavel 

Ondek upozornil, že odbory predložili výhrady k POO v procese jeho prípravy, ktoré neboli 

akceptované. Dnes musia odbory ako aj SRK byť ústretové, aby zachránili pre rezort finančné 

prostriedky. Prezident SRK ocenil dlhodobú spoluprácu s odborovým zväzom a ďalšími 

reprezentáciami a poďakoval sa hosťom za účasť na zasadnutí.  

 

SRK ďalej diskutovala s ministerstvom školstva o postupe pri vyjadrení sa k memorandu. 

Štátny tajomník Michal Fedák zdôrazňoval svoju ochotu diskutovať s SRK o predmetnej téme 

od nástupu. Rektor Stanislav Kmeť požiadal o pragmatický prístup, aby bolo možné čerpanie 

z POO pre vysoké školy. Viceprezident SRK Libor Vozár vyjadril pripravenosť SRK 

dopracovať návrh memoranda. 

 

Rektorka Klaudia Halászová predložila protinávrh, aby návrhová komisia pristúpila okamžite 

k úprave návrhu memoranda. Prezident SRK dal hlasovať o protinávrhu (prítomní boli 21 

členovia SRK). 

➢ Členovia SRK súhlasili s protinávrhom o okamžitej úprave návrhu memoranda  

(za: 19, proti: 3, zdržal sa: 0). 

 

Návrhová komisia SRK navrhla nasledujúce zmeny v memorande predloženom ministerstvom 

školstva 21. marca 2023: 

- Odstrániť text z preambuly „Opis daného míľnika, ktorého predmetom je zavedenie 

výkonnostných zmlúv, tak, ako je uvedený v Pláne obnovy a odolnosti SR, ktorý bol 

schválený Vykonávacím rozhodnutím Rady EÚ2, spresňuje implementáciu výkonnostných 

zmlúv takto (znenie opisu tak, ako je účinné ku dňu podpisu tohto memoranda): 

„Výkonnostné zmluvy podporia profilácie a diverzifikácie vysokých škôl na základe ich 

silných stránok, potenciálu rozvoja, znižovaniu počtu študijných programov, ako aj 

koncentráciu zdrojov. Cieľom je okrem iného zvýšiť podiel profesijne orientovaných 

bakalárskych programov vysokých škôl do 4. štvrťroka 2024 zo 4 % na 10 %.“.  

- Doplniť do preambuly vetu „Rozhodnutie o obsahu a podpise výkonnostnej zmluvy závisí 

od každej vysokej školy.“  

- Odstrániť čl. 1 ods. 2 „Ministerstvo a SRK týmto memorandom spoločne deklarujú, že 

považujú výkonnostné zmluvy za prospešný a potrebný nástroj financovania verejných 

vysokých škôl a budú sa spoločne a participatívne usilovať poskytovať verejným vysokým 

školám pomoc a podporu pri ich uzatváraní a plnení tak, aby mohli byť všetky výkonnostné 

zmluvy uzatvorené do konca roku 2023.“ a prečíslovať ostatné body. 

- Odstrániť v čl. 1 ods. 4 (3) druhú vetu v znení „Jedným zo zámerov je aj znižovanie počtu 

študijných programov, keďže vysoké školy budú motivované sústrediť sa na programy, v 

ktorých dosahujú najlepšie výsledky.“  

- Upraviť čl. 1 ods. 5 (4) nasledovne: „Ministerstvo a SRK deklarujú, že prerokujú tematické 

okruhy merateľných ukazovateľov navrhnuté ministerstvom.“ A odstrániť ďalší text 

„Ministerstvo a SRK sa zhodujú na nasledovných tematických okruhoch ukazovateľov 

výkonnostných zmlúv: 1) kvalitné a atraktívne vysokoškolské vzdelávanie; 2) kvalitná veda 

a výskum na vysokých školách; 3) spoločenské dopady a regionálna spolupráca vysokých 

škôl; 4) integrácia vysokoškolských kapacít a koncentrácia zdrojov; 5) internacionalizácia 
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vysokých škôl. Ministerstvo sa zaväzuje tieto tematické okruhy zahrnúť v súlade § 89, odsek 

(3), písmeno d) do aktualizovanej verzie dlhodobého zámeru vo vzdelávacej, výskumnej, 

vývojovej, umeleckej a ďalšej tvorivej činnosti pre oblasť vysokých škôl, ktorá bude 

predložená na prerokovanie vláde SR v prvej polovici roka 2023.“ 

- Doplniť nový ods. 1 v čl. 3 v znení: „SRK žiada, aby prostriedky na krytie výkonnostných 

zmlúv nešli na úkor bežnej štátnej dotácie a boli aditívnymi prostriedkami štátneho rozpočtu 

a výška bežnej dotácie sa o tieto prostriedky neznižovala.“ a prečíslovať nasledujúci odsek.  

- Upraviť v čl. 3 ods. 2 písm. d) nasledovne „komunikovať túto tému navonok vo vzťahu 

k verejnosti“.  

 

Prezident SRK uzatvoril diskusiu o bodoch 5 až 7. Požiadal návrhovú komisiu, aby pripravila 

konsolidovanú verziu memoranda na korešpondenčné hlasovanie obratom po ukončení 

rokovania.  

 

K bodu 8 – Spolupráca s Ministerstvom zahraničných vecí a európskych záležitostí SR 

Zasadaciu miestnosť opustili všetci hostia a viacerí členovia SRK a to Ferdinand Daňo, Jozef 

Habánik, Mária Heinzová, Edita Hekelová, Vladimír Hiadlovský, György Juhász, Bohunka 

Koklesová, Peter Kónya, Oliver Moravčík, Michal Murin, Jozef Puttera, Katarína Slobodová 

Nováková, Marek Števček, Libor Vozár. Na zasadnutí zostali 11 členovia a SRK tak už nebola 

uznášaniaschopná. Vzhľadom na informatívny charakter bodu 8 a prítomnosť hostí z 

Ministerstva zahraničných vecí a európskych záležitostí SR („MZVaEZ SR“) prezident SRK 

otvoril bod. Privítal Tomáša Kozáka, generálneho riaditeľa Sekcia európskych záležitostí a 

Alenu Longauerovú z Odboru všeobecných, inštitucionálnych a personálnych záležitostí EÚ 

z MZVaEZ SR a dal im slovo.  

 

Generálny riaditeľ Tomáš Kozák informoval o novej stratégii MZVaEZ SR zvýšiť zastúpenie 

občanov SR v inštitúciách Európskej únie. Ministerstvo sa chce sústrediť na mladú generáciu a 

zvlášť na študentov vysokých škôl s cieľom povzbudiť ich záujem o zamestnanie v inštitúciách 

EÚ po skončení štúdia. Napriek snahe ministerstva sa nedarí vtiahnuť do tohto procesu všetky 

slovenské univerzity. Jednou z foriem spolupráce je delegovanie tzv. kariérnych veľvyslancov 

na univerzitách („EU Careers Ambassadors“), ktoré sa však podľa ministerstva zatiaľ 

nestretáva s veľkým záujmom. Ministerstvo preto ponúka vysokým školám možnosť užšej 

spolupráce pri propagácii pracovných príležitostí v inštitúciách EÚ pre mladých Slovákov.  

 

Prezident SRK sa poďakoval hosťom za účasť na zasadnutí a za informácie. Vyjadril 

presvedčenie, že vysoké školy budú mať záujem o spoluprácu  a požiadal rektorov, aby vysoké 

školy priamo kontaktovali pána Tomáša Kozáka.  

 

V diskusii vystúpili aj Pavol Sovák, Lucia Kurilovská, Peter Lošonczi, Tomáš Kozák a Alena 

Longauerová.  

 

Na záver zasadnutia prezident SRK poďakoval rektorovi Jánovi Čelkovi za možnosť 

organizovať rokovanie na pôde Žilinskej univerzity v Žiline. Prítomným členom SRK sa 

poďakoval za účasť na zasadnutí a ukončil rokovanie. Termín a miesto ďalšieho zasadnutia 

SRK budú oznámené ad hoc.  

 

---Vložené 4. apríla 2023 --- 

Žiadosť o korešpondenčné hlasovanie o schválení návrhu Memoranda o porozumení a 

spolupráci medzi MŠVVaŠ SR a SRK pri procese uzatvárania výkonnostných zmlúv, 
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spracovaného a schváleného väčšinou členov návrhovej komisie, bola zaslaná elektronickou 

poštou 30. marca 2023 členom SRK, ktorí sa zúčastnili na 109. zasadnutí SRK a v súlade s čl. 

4 štatútu SRK. Ukončenie hlasovania bolo určené obratom. Záznam č. 1/2023 o výsledku 

korešpondenčného hlasovania ako pokračovanie 109. zasadnutia SRK tvorí prílohu č. 3 

zápisnice.  

 

Záznam o hlasovaní o návrhu Memoranda o porozumení a spolupráci medzi MŠVVaŠ SR a 

SRK pri procese uzatvárania výkonnostných zmlúv:  

Počet členov SRK s hlasovacím právom podľa čl. 4 ods. 3 štatútu: 23 

Počet prítomných členov s hlasovacím právom: 22 

Minimálny požadovaný počet členov pre splnenie podmienky uznášaniaschopnosti: 12 

Minimálny požadovaný počet členov pre kladný výsledok hlasovania: 12 platných kladných 

vyjadrení  

• Počet zaslaných vyjadrení: 20 (po termíne 21) 

• Počet platných zaslaných vyjadrení: 20 (po termíne 21) 

• Počet neplatných zaslaných vyjadrení: 0 

• Nevyjadrili sa: 2 (po termíne 1) 

➢ Hlasovanie o návrhu  

o Počet záporných hlasov k návrhu: 2 

o Počet zdržaní sa hlasovania: 1 

o Počet súhlasu s návrhom: 17 (po termíne 18) 

 

Uznesenie č. 2 

Slovenská rektorská konferencia vyjadrila v korešpondenčnom hlasovaní súhlas k návrhom 

Memoranda o porozumení a spolupráci medzi Ministerstvom školstva, vedy, výskumu a 

športu SR a Slovenskou rektorskou konferenciou pri procese uzatvárania výkonnostných 

zmlúv. 

 

Žiadosť o korešpondenčné hlasovanie o schválení návrhu uznesení zo 109. zasadnutia SRK  

bola odoslaná elektronickou poštou 31. marca 2023 členom SRK, ktorí sa zúčastnili na 109. 

zasadnutí SRK dňa 29. marca 2023 v Žiline v súlade s čl. 4 ods. 4 až 6 štatútu SRK. Ukončenie 

hlasovania bolo určené do 3. apríla 2023 do 12,00 h. Dňa 3. apríla 2023 požiadala členka SRK 

o predĺženie hlasovania do večerných hodín, s čím vyjadril prezident SRK súhlas. Záznam č. 

2/2023 o výsledku korešpondenčného hlasovania ako pokračovanie 109. zasadnutia SRK tvorí 

prílohu č. 4 zápisnice.  

 

Záznam o hlasovaní o návrhu: 

• uznesenia č. 3 k Dlhodobému zámeru ministerstva školstva vo vzdelávacej, výskumnej, 

vývojovej, umeleckej a ďalšej tvorivej činnosti pre oblasť vysokých škôl na roky 2023 – 

2028 v znení: 

„Slovenská rektorská konferencia žiada Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu 

SR dopracovať návrh Dlhodobého zámeru ministerstva školstva vo vzdelávacej, 

výskumnej, vývojovej, umeleckej a ďalšej tvorivej činnosti pre oblasť vysokých škôl na 

roky 2023 – 2028. SRK upozorňuje, že dlhodobý zámer ministerstva slúži vysokým 

školám na vypracovanie ich vlastných dlhodobých zámerov. Preto žiada zásadné 

dopracovanie týkajúce sa vzdelávania, vedeckej, výskumnej, umeleckej a ďalšej tvorivej 

činnosti vysokých škôl.“ 

• uznesenia č. 4 k financovaniu vysokého školstva v znení: 

1. „Slovenská rektorská konferencia žiada ministra školstva, vedy, výskumu a športu 

SR, aby inicioval rokovanie s predsedom vlády SR a ministrom financií SR o 

dodatočnom navýšení rozpočtu na vysoké školy zo štátneho rozpočtu v roku 2023 
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vzhľadom na jeho prepad v reálnych číslach oproti roku 2022, na sľúbené 

dofinancovanie navýšenia výdavkov na energie a na rast cien tovarov a služieb.  

2. Slovenská rektorská konferencia žiada ministra školstva, vedy, výskumu a športu SR, 

aby pri príprave štátneho rozpočtu na rok 2024 zabezpečil zvýšenie výdavkov zo 

štátneho rozpočtu na vysoké školy o 30 % v reálnych hodnotách 2022, aby 

financovanie vysokoškolského vzdelávania, vedy, výskumu a umeleckej činnosti ako 

aj podpora rozvoja boli na úrovni priemeru krajín V3, resp. priemeru krajín EÚ 

(mimo EŠIF, sociálnej podpory študentov, valorizácie miezd).“ 

 

Počet členov SRK s hlasovacím právom: 32 

Počet prítomných členov s hlasovacím právom: 25 

Minimálny požadovaný počet členov pre splnenie podmienky uznášaniaschopnosti: 17 

Minimálny požadovaný počet členov pre kladný výsledok hlasovania: 13 platných kladných 

vyjadrení  

• Počet zaslaných vyjadrení: 23 

• Počet platných zaslaných vyjadrení: 23 

• Počet neplatných zaslaných vyjadrení: 0 

• Nevyjadrili sa: 2 

➢ Hlasovanie o návrhu uznesenia č. 3 

o Počet záporných hlasov k návrhu: 0 

o Počet zdržaní sa hlasovania: 1 

o Počet súhlasu s návrhom: 22 

 

➢ Hlasovanie o návrhu uznesenia č. 4 

o Počet záporných hlasov k návrhu: 0 

o Počet zdržaní sa hlasovania: 2 

o Počet súhlasu s návrhom: 21 

 

Uznesenie č. 3  

Slovenská rektorská konferencia žiada Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu SR 

dopracovať návrh Dlhodobého zámeru ministerstva školstva vo vzdelávacej, výskumnej, 

vývojovej, umeleckej a ďalšej tvorivej činnosti pre oblasť vysokých škôl na roky 2023 – 2028. 

SRK upozorňuje, že dlhodobý zámer ministerstva slúži vysokým školám na vypracovanie ich 

vlastných dlhodobých zámerov. Preto žiada zásadné dopracovanie týkajúce sa vzdelávania, 

vedeckej, výskumnej, umeleckej a ďalšej tvorivej činnosti vysokých škôl. 

 

 

Uznesenie č. 4 

1. Slovenská rektorská konferencia žiada ministra školstva, vedy, výskumu a športu SR, aby 

inicioval rokovanie s predsedom vlády SR a ministrom financií SR o dodatočnom 

navýšení rozpočtu na vysoké školy zo štátneho rozpočtu v roku 2023 vzhľadom na jeho 

prepad v reálnych číslach oproti roku 2022, na sľúbené dofinancovanie navýšenia 

výdavkov na energie a na rast cien tovarov a služieb.  

2. Slovenská rektorská konferencia žiada ministra školstva, vedy, výskumu a športu SR, aby 

pri príprave štátneho rozpočtu na rok 2024 zabezpečil zvýšenie výdavkov zo štátneho 

rozpočtu na vysoké školy o 30 % v reálnych hodnotách 2022, aby financovanie 

vysokoškolského vzdelávania, vedy, výskumu a umeleckej činnosti ako aj podpora rozvoja 

boli na úrovni priemeru krajín V3, resp. priemeru krajín EÚ (mimo EŠIF, sociálnej 

podpory študentov, valorizácie miezd). 

 

---Koniec vloženia ---- 



Strana 14 z 15 

 

 

V Žiline 29. marca 2023  

 

Zapísala: Mgr. Mária Čikešová, PhD. 

 

 

 

Schválil: ............................................................. 

            Dr. h. c. prof. Ing. Rudolf Kropil, PhD. 

      prezident Slovenskej rektorskej konferencie 

 

                

 

Overila: .......................................................            Overil:....................................................... 

       doc. Mária Heinzová, ArtD.                      Dr. h. c. doc. Ing. Peter Lošonczi, PhD.,  

         MBA, MSc. 
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Príloha č. 1 

 

Uznesenia a závery prijaté na 109. zasadnutí Slovenskej rektorskej konferencie 

konanom dňa 29. marca 2023 v Žiline 

 

Uznesenie č. 1  

V súlade so štatútom Slovenskej rektorskej konferencie bol za viceprezidenta Slovenskej 

rektorskej konferencie na druhé funkčné obdobie od 29. marca 2023 do 28. marca 2025 zvolený 

prof. Ing. Ferdinand Daňo, PhD., rektor Ekonomickej univerzity v Bratislave. 

 

Záver  

Slovenská rektorská konferencia berie na vedomie zápisnice zo 106. zasadnutia SRK (13. 

septembra 2022 na Táloch), zo 107. zasadnutia SRK (20. októbra 2022 v Bratislave) a zo 108. 

zasadnutia SRK (13. decembra 2022, kombinovane). SRK berie na vedomie informáciu o 

plnení uznesení prijatých od 106. zasadnutia SRK (13. septembra 2022 na Táloch). 

 

Záver 

Slovenská rektorská konferencia berie na vedomie Správu prezídia SRK od 106. zasadnutia 

SRK (13. septembra 2022 na Táloch).  

 

Uznesenie č. 2 

Slovenská rektorská konferencia vyjadrila v korešpondenčnom hlasovaní súhlas k návrhom 

Memoranda o porozumení a spolupráci medzi Ministerstvom školstva, vedy, výskumu a športu 

SR a Slovenskou rektorskou konferenciou pri procese uzatvárania výkonnostných zmlúv. 

 

Uznesenie č. 3 

Slovenská rektorská konferencia žiada Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu SR 

dopracovať návrh Dlhodobého zámeru ministerstva školstva vo vzdelávacej, výskumnej, 

vývojovej, umeleckej a ďalšej tvorivej činnosti pre oblasť vysokých škôl na roky 2023 – 2028. 

SRK upozorňuje, že dlhodobý zámer ministerstva slúži vysokým školám na vypracovanie ich 

vlastných dlhodobých zámerov. Preto žiada zásadné dopracovanie týkajúce sa vzdelávania, 

vedeckej, výskumnej, umeleckej a ďalšej tvorivej činnosti vysokých škôl. 

 

Uznesenie č. 4 

1. Slovenská rektorská konferencia žiada ministra školstva, vedy, výskumu a športu SR, aby 

inicioval rokovanie s predsedom vlády SR a ministrom financií SR o dodatočnom navýšení 

rozpočtu na vysoké školy zo štátneho rozpočtu v roku 2023 vzhľadom na jeho prepad v 

reálnych číslach oproti roku 2022, na sľúbené dofinancovanie navýšenia výdavkov na 

energie a na rast cien tovarov a služieb.  

 

2. Slovenská rektorská konferencia žiada ministra školstva, vedy, výskumu a športu SR, aby 

pri príprave štátneho rozpočtu na rok 2024 zabezpečil zvýšenie výdavkov zo štátneho 

rozpočtu na vysoké školy o 30 % v reálnych hodnotách 2022, aby financovanie 

vysokoškolského vzdelávania, vedy, výskumu a umeleckej činnosti ako aj podpora rozvoja 

boli na úrovni priemeru krajín V3, resp. priemeru krajín EÚ (mimo EŠIF, sociálnej podpory 

študentov, valorizácie miezd).  

 

Za SRK: Dr. h. c. prof. Ing. Rudolf Kropil, PhD., prezident 


